



Christine Cossette, Honor Swimmer, Canada, 1982



Personal Website (None known)

Christine Cossette won 2 Majors: 1980 and 1981 World Professional Marathon Swimming Federation. In 1984 this 22-year old Canadian swimmer, became the first person to complete a 64 km (39.7-mile) double-crossing of lac St-Jean in Quebec, Canada in 18 hours and 27 minutes, leading to an annual double-crossing race from 1985 to 1989 (which she took part in twice). After completing the first leg in 9 hours and 29 minutes, she swam the second leg in 8 hours and 59 minutes. She competed in the 32 km Traversée internationale du lac St-Jean a total of five times and completed two other solo swims. Christine also competed four times in the 40.2 km Traversée Internationale du lac Memphrémagog from Newport in Vermont, USA to Magog in Canada. The other major race was Atlantic City Around the Island during her career from 1979 to 1990.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

French Translation

Christine Cossette a remporté 2 des grandes épreuves de la natation mondiale : 1980 et 1981 World Professional Swimming Federation. En 1984, Christine Cossette, nageuse canadienne de 22 ans, a été la première personne à réaliser une traversée aller-retour du lac Saint-Jean au Québec, Canada, en un temps de 18 heures et 27 minutes, inaugurant ainsi un challenge annuel organisé de 1985 à 1989 et auquel elle a participé à deux reprises.

Après avoir réalisé la première partie du challenge en 9 heures et 29 minutes, elle a réalisé le retour à la nage en 8 heures et 59 minutes. Elle a également effectuer 5 fois la Traversée internationale du lac

Saint-Jean, sur une distance de 32 km ainsi que deux autres traversées en solo. Christine a participé à la Traversée internationale du lac Memphrémagog, sur une distance de 42 km entre Newport dans le Vermont (E-U) et Magog au Canada. Parmi les autres réussites notables de sa carrière, entre 1979 et 1990. Christine compte le marathon Atlantic City Around-the-Island au New Jersey.